
DAGSORDEN SKOLEBESTYRELSESMØDE SAMMEN MED HAVNDAL 

Skole: Grønhøjskolen 

Mødested: Grønhøjskolen 

Mødedato:      29. marts 2023  

 Jes       (næstformand),      valgt for 4 år 

 Michael     valgt for 4 år 

 Benedicte  valgt 2 år  

 Stine   valgt 2 år (udtrådt) 

 Henriette Valgt for 2 år 

 Maria   valgt for 4 år (udtrådt) 

 Louise (formand),  valgt for 4 år 

 Jørn    indstræder som suppleant 1/2 

 Edith   Repræsentant for personale og TR pæd. 

 Martin  Hjælper til elevrådet 

 Kasper Schou  viceskoleleder 

 Rune Høst  Indskolingsleder 

 Mette Gudum   Skoleleder 

 

Separat Havndal og Grønhøj m. egen dagsorden   17:00 – 18:00  

Fælles     17:00 – 18:00  herefter spisning 

Bestyrelsesmøde 17:00 – 18:00      (velkommen til Jørn ) 

1. Nyt fra elevrådet 

2. Nyt fra skolen 

a. Økonomi – personale – tiltag 

b. Elevtal kommende år – antal klasser 

c. Møde med Havndal-forældre i kommende 7. kl. 

d. Bygninger 

e. Kompetencerudviklingsmidler 

3. Nyt fra formanden: 

a. Info fra skolerådsmødet 15/3 

i. RU - ungdomsskolen 

ii. Idrætsstævner 

iii. BDO-rapporten 

b. Nyt foredrag på skolen 

4. Mulighed for at benytte frihedsgrader igen næste skoleår – evaluering af dette skoleår fra 

lærerne og ledelsen. 

5. Omformulering i principperne for klassedannelse: Bilag under udarbejdelse. 

6. Fysiklokalet – bygninger. 

 

Evt. Mødeplan: 1/2,29/3, 26/4, 21/6 

REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE  

Referent: Kasper. 

Hvis I melder afbud sender I mail til Mette Gudum. 

Mødested: Grønhøjskolen 

Mødedato: 29-03-2023   Næste mødedato: 26-04-2023 



Deltagere: MGU, Louise, Henriette, Jes, EF, BR, RH, KS, Michael, Rasmus (Elevråd) 

  

Afbud: Benedicte 

 

0. Jørn med for første gang. Alle præsenterer sig. 

1. Elevrådet havde onlinebesøg af DSE. Efterspørger brandøvelse. Arbejde med 

Undervisningsmiljøvurderingen, hvor eleverne bliver inddraget. Evt. uddannelse af 

undervisningsmiljørepræsentanter. Bussen fra Gjerlev er overfyldt, mens bussen fra 

Enslev, der kører lige bagefter er næsten tom. 

2. a. Forvaltningen holder fast i Randersmodellen, hvor et underskud et skoleår skal 

indhentes det næste. Ledelsen fortsætter med at tale med forvaltningen derom for at 

kunne modvirke et evt. større kvalitetsfald i læringstilbuddet, hvis der bliver tale om 

reduktion i personalegruppen. Ledelsen har lavet en forhåndsplan til næste skoleår, hvor 

økonomien faktisk hænger sammen, men det kræver, at de tal, der er benyttet hertil, går i 

opfyldelse. 

b. Der kommer to 0. klasser, så der bliver behov for en bhkl-leder mere. På kommende 7. 

årgang bliver der også to klasser, da der kommer otte elever fra Havndal skole. 

c. Det var et godt møde med de nye forældre fra Havndal skole. Der var 4 tilmeldte, men 

der kom 7.  

d. To lokaler får lavet gulv, maling af SFO, varmepumpe på vej, limtræssøjler uden for afd. 

A,  

e. Skolen har søgt 280.000 i kompetenceudviklingsmidler – herunder frikøb af 

medarbejdere og aktionslæringsforløb. Der er 4 mio til rådighed og skolerne har i alt søgt 

6,2 mio. 

3. a-i. Skolerådsmødet har sammen med RU behandlet nikotin-forbruget på skolerne. Det er 

også kendt på Grønhøjskolen. 

a-ii. Der ønskes større tilslutning til de fælleskommunale idrætsstævner. Deltagelse herfra 

er svært pga. manglende transportmuligheder. Forslag om, at idrætslærerforeningen 

arrangerer et fælles idrætsstævne i Øster Tørslev. 

a-iii. Rapporten om at omforme specialtilbud er i behandling. 

b. Nicolas vil gerne lave foredrag om sociale medier og digital adfærd. Dato tilgår. Havndal 

inviteres med. 

4. Understøttende undervisning må også næste år konverteres til to-lærertimer. Ledelsen 

har lagt det ind i planlægningen og vil i undervisningstiden give opmærksom på de 

samarbejds- og socialiseringsemner, som ellers lå i understøttende undervisning. Der vil 

derudover også til næste år arbejdes med resurser til lektiecafe. Skolebestyrelsen 

tilslutter sig dette.  

5. Skolebestyrelsen tilsluttede sig. 

6. Udsat! 

  

 

 

 

 

  



Fælles dagsorden Havndal og Grønhøj kl. 18:00 – 19:00 (herefter spisning): 

1. Velkomst og præsentationsrunde v. Louise (formand Grønhøjskolen) 

2. De kommende 7. kl. – den gode proces. 

Overgangen til dette års 7. klasse gav lidt flere udfordringer end forventet og tidligere. 

Derfor har Grønhøjskolen lavet nye principper for klassedannelse, hvor der er lagt vægt 

på den faglige professionelle vurdering med elevernes læring og trivsel i sigte, at det er i 

et samarbejde mellem de to skoler og at elevernes ønsker inddrages. Ligeledes er det 

særlige fokus, der i den første tid er på at få klasserne til at fungere, også beskrevet. 

I ønskefasen skal det tydeliggøres, at eleverne vælger tre kammerater, som de ønsker at 

gå i klasse med. Mette fremlagde en model for dette, som begge bestyrelser tilsluttede sig 

med en tilretning omkring, at eleverne får et antal ønsker opfyldt.  

Forslag om at processen bliver et tema så tidligt som muligt i 6. klasse – indtil videre er et 

forældremøde i oktober måned italesat.  

Årshjulet for processen vil således være 

SEP/OKT – infomøde på Grønhøjskolen 

NOV – MAR – forældreråd inviterer til hyggeaften (dette kan begynde i 5.) 

APR – MAJ – Randers ungdomsskole laver aktivitetsdage 

ULTIMO MAJ – Klassedannelse med personale fra Havndal og Grønhøj 

PRIMO JUNI – Information til elever og forældre om klassedannelse  

JUNI – Klassedag, hvor eleverne møder de nye klassekammerater 

3. Frihedsgrader 

Grønhøjskolen udnytter frihedsgraderne ang. Konvertering af understøttende 

undervisning til fulde. Havndal skole har ikke besluttet sig endnu. 

4. Bus 

Intet nyt. 

5. Post.it fra sidste møde – hvad vil vi fokusere på i det kommende skoleår? 

 

6. Evt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE  

Referent: Kasper. 

Hvis I melder afbud sender I mail til Mette Gudum. 

Mødested: Grønhøjskolen 

Mødedato: 02-01-2023   Næste mødedato: 29-03-2023 

Deltagere: «skriv her»  Ekstra møde ang. økonomi: 

Afbud: Jørn 

1. Nyt fra elevrådet 

Senest elevrådsmøde var 17. januar. 8. og 9. har været i teatret. 8. synes det var godt – de 

blev inddraget i forestillingen. 9. så blot stykket og var knap så begejstret. 

Der er ikke noget nyt fra Randers Fælles Elevråd, men der har været evaluering af arbejdet, 

hvor kontaktlærerne har efterspurgt lidt mere information om, hvordan der bliver arbejdet, så 

det kan understøttes bedre på skolerne. Senest har RFE været delt op i emnegrupper 

herunder nikotin i skolen.  

I ungdomsklubben går mange unge. Der har været samtale om kollektiv skældud i skolen. 

Mange er trætte af at det går ud over alle. 

Hvis alle liker opslag på Instagram om at vælge den bedste klub i Randers, er der burgere i 

klubben. 

Alle elever har været ude at gå 6 km i anledning af Danmarks Indsamling, hvor Novo Nordisk 

fonden betaler for elevernes kilometer.  

Automatens pengeløse betaling virker pt. ikke pga. en fejl i forbindelsen til nettet. 

 

2. Nyt fra skolen 

Økonomi  

Regnskabet er snart klart. Inden fredag i uge 8 skal det indsendes i underskrevet tilstand.  

2022 slutter med et ret stort underskud. Ca 1.6 mio, som svarer til 4,7% af budgettet. Selvom 

ledelsen har holdt igen, fordi skolen gerne vil arbejde så lang tid som muligt med eleverne i 



almen, har der været ekstraordinært mange visitationer til specialiseret skoletilbud både af 

skolens egne elever og af elever, der flytter til distriktet. Ledelsen skal med størst 

sandsynlighed lave en plan for, hvordan underskuddet dækkes ind over de næste år. En af 

måderne at bremse visitationsudviklingen kan være at skabe en udvidet mellemform, som 

dækker hele dagen. Der er en tidsbegrænset stilling til dette.  

Studieture/rejser kan være en mulighed at skære ned på, men det giver et godt udbytte for 

eleverne. 

Derudover vil ledelsen sætte fokus på, hvorvidt allerede visiterede elever er placeret rigtigt, 

eller om et alment tilbud vil være bedre for den enkelte elev. Derfor deltager ledelsen i 

revisitationsmøder.  

Den store mulighed for at skære på udgifter ligger trods alt i lønkroner. Ledelsen vil derfor 

kigge på, hvor det evt. kan være muligt at skære på dette uden at give køb på den daglige 

kvalitet i undervisningen. Ressursetimer er ekstra timer, og det kan være værd at kigge på, om 

de bliver fordelt og udnyttet på den rigtige måde. Faget håndværk og design er egentlig tænkt 

til at være i et enkelt lokale, men pt. har skolen jo ikke denne mulighed. Derfor er der flere 

personaletimer i disse fag. Ligesådan gælder det med svømning. Begge disse kan løses på 

andre måder.  

Kvaliteten af skolens samlede undervisningstilbud og den attraktive arbejdsplads er dog noget 

af det vigtigste at have øje for.  

Ledelsen fremlægger budget.  

Personale 

Som nævnt er der en tidsbegrænset stilling, som deles med Knejsted Fritidshjem for at have 

fokus på de børn, som går både på skolen og i Knejsted.  

Elevtal kommende år 

Næste år kommer der to 0. klasser 

 

APV  

Rapporterne er kommet – AMR og skoleleder tager til workshoppen der er arrangeret på 

kommunen. Der er udvalgt nogle fokuspunkter herunder at 

Der er et udsving på involvering af ledelsen, når der opleves krænkelser/vold.  

Herudover er retfærdighedsfølelsen under pres.  

Generelt ligger APV’en lidt under skolerne i byen og det kommunale niveau som sådan. 

 

Danmarksindsamlingen.  

Skolen er spændt på, om nogle af eleverne er med i udsendelsen d. 4. februar. 

 

Aktøruddannelser 

I dette halvår er MBL afsted på aktøruddannelse for særligt dygtige elever.  

Næste skoleår skal der findes en til makerspace/teknologiforståelse/21st century skills. 

I den forbindelse indkøbes centralt 3d printere mv.  

Der kan søges om at sende to afsted.  

 

Analyse af specialindsatsen – konklusioner 

BDO har lavet en stor rapport om de nylige principper om visitation – herunder 

nærhedsprincippet. BDO anbefaler, at man også bør kigge på kønsfordeling, typen af 

udfordringer og samling i større enheder. 

 

Elever der skal undervises hjemme – antal stiger. 

Det drejer sig om de elever, som har afkortet skoledag. Det er en bekymrende tendens.  

 

3. Nyt om lys og busser 

VERDO har i fredags sat en mast op ved parkeringspladsen!  



Vedrørende belysning på Skolebakken, kan benytte masterne fra stien ikke flyttes dem. De er 

ikke egnede som gadebelysning. Derfor er ønsket om belysning på Skolebakken nu registreret 

på listen over ønsker til ny gadebelysning. Louise kunne ikke få yderligere at vide lige nu. 

Der er sat skilte op med ingen aflevering af børn på busholdepladsen og det forventes, at der 

er bump undervejs. Skolebestyrelsen skriver ud om, at forældrene har taget skiltningen til sig.  

 

4. Beløb til mad på lejrskole 6kl.. 

Skolen opkræver den kostpris, der var enighed om på forældremødet. Lærerne har lavet et 

budget, som kan være model for fremtiden.  

I principperne indskrives kr. 150 pr. dag. 

 

5. Kommende foredrag for forældre på skolen. 

Louise har undersøgt hos skole og forældre, der har foreslået et foredrag om Digitale børn og 

deres forældre. Der indkaldes til møde onsdag d. 26. april kl. 17.00-18.30.  

 

6. Næste møde. 

Det store fællespunkt med bestyrelsen fra Havndal er klassedannelse i de kommende 7. 

klasse. Nuværende er, at eleverne får mulighed for at udpege tre. Disse er officielt ikke 

prioriteret, men den forståelse har eleverne ikke. Derefter sidder personalet sammen og 

fordeler. Men hvordan skal det være fremover? Får elever og forældre information nok?  

Kan der laves en seddel, som beskriver processen, som kan understøttes af et oplæg? Jes 

foreslår, at forældre, der tidligere har været igennem processen, deltager på et møde. 

Ledelsen har et forslag med til mødet. Herunder er der timingen i processen.  

 

7. Evt. 

Skolefesten d. 30. marts.  

Forældrerådene opfordres til at bemande kaffebordet. Ledelsen producerer en vagtplan. 

Bestyrelsen sender opfordringen ud. 

TU deltager på stort set lige vilkår som resten af skolen. T1 og T2 inviteres til festen og 

kommer til generalprøve onsdag. 

 

8. Høringssvar fra socialdemokratiet vedr. forkortet skoledag. 

Bestyrelsen tilslutter sig, at ledelsen skriver et høringssvar, hvor der ønskes selvbestemmelse i 

samarbejde med de fælles busafhængige skoler. 

 

9. Onsdag d. 22. februar kl. 16.00 

Der bliver mulighed for online deltagelse. Mette sender link ud dertil. 

Referatet udsendes på Aula med en uges deadline til godkendelse. 


